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Vila de Capellades–CUP entra una moció d’actuació per millorar l’entorn
de la Bassa i crear un parc educatiu de l’aigua i és aprovada pel Ple.

El passat mes d’agost publicarem en La Miranda un escrit sobre La Bassa, amb el títol “L’entorn
de la Bassa, el què hauria de ser i el què és avui dia.” En ell fèiem memòria del que  va passar
fa set anys i de la conscienciació sobre el paratge natural i particular de la nostra vila, la surgència
natural de l’Aqüífer Carme – Capellades que dona fruit a la Bassa, el qual es podia perdre. També
criticàvem el fet de què no s’hagués finalitzat la millorar del seu entorn i finalitzat l’enjardinament,
després d’haver-ne passat tant de temps. I per últim esmentàvem, que cal informar i fer pedagogia
sobre què és La Bassa i d’on prové, què és un aqüífer (el nostra:  l’Aqüífer Carme – Capellades)
i explicar-ne els seus cicles, de pujada i baixada d’aigua, i dels problemes que l’envolten i l’afecten.
Amb l’objectiu final de dignificar l’entorn i  conservar-lo amb més estima pels capelladins i
capelladines i per tots les seus visitants.
Des de llavores, s’ha parlat de La Bassa i el seu entorn en diversos plens i comissions informatives.
Des de la nostra agrupació veiem que es parla però no s’actua i sent fidels al nostra programa
hem decidit posar fil a l’agulla i presentar una moció per fer realitat un dels projectes que en
Assemblea Popular la gent va recolzar. La moció va esser entrada a l’Ajuntament el passat
dimarts 21 d’octubre i després de passar per Ple, el passat 5 de novembre, va ser aprovada.
Volem destacar que el fet de presentar la moció també ha fet que els altres partits despertessin
envers aquest tema, uns van trobar-ho molt bé (PSC), d’altres van voler allargar als terminis
d’execució (CiU) a la qual cosa es va accedir; i ERC va presentar tres punts més a afegir per
complementar la moció (els teniu marcats amb asterisc a la moció i redactat al final), més un
quart punt que es va consensuar al mateix Ple (marcat amb: #).
Alhora des de Vila de Capellades, es va fer el prec de que abans d’executar el projecte de millora
es fes una explicació als vilatans/es de com es farà el procés i el perquè d’un tipus o altre
d’intervenció.
Per tal de que conegueu exactament el contingut de la moció la teniu integra a continuació,
també podeu descarregar-la en format pdf a  la nostra web: www.viladecapellades.cat



de Capellades, però no per això cal que caiguin
en l’oblit i considerem que han de formar part
d’aquest projecte.
No només ens referim a les fonts que trobem
als boscos que envolten Capellades, també cal
tenir en compte les diferents fonts
emblemàtiques que hi ha a l’interior del nucli
urbà, per tal que formin part d’aquest
recorregut.
Incloure una ruta senderista a les activitats
que es poden dur a terme a la vila impulsarà
l’arribada d’un turisme diferent sensibilitzat
amb la natura, i alhora permetrà conscienciar
a la població sobre la nova cultura de l’aigua.

Des de la nostra agrupació tenim el
compromís de fer tot el possible per continuar
impulsant campanyes d'aquest tipus, ja sia per
recuperar, preservar o construir indrets de la
nostra vila des de una perspectiva de respecte
a la natura i al territori i aconseguir d'aquesta
manera conscienciar a la ciutadania que una
manera diferent de relacionar-se amb la natura
és possible i que depèn de tots aconseguir-ho.

Que no sigui massa tard

El creixement cec del sistema dominant
capitalista comporta el creixement urbanístic,
 industrial i de les infraestructures de transport
i energètiques que malmeten cada vegada més
el territori.
La principal conseqüència d’aquesta crisi de
civilització capitalista és que apareix amb força
un nou subjecte de dret: el planeta terra.
Aquest, ha de passar indestriablement de ser
un element al servei de l’economia a tenir
drets propis, condició sine qua non  per a la
supervivència del planeta i de la humanitat.
Davant d’aquest panorama cal cercar de forma
decidida alternatives a l’actual model de
desenvolupament, agressiu i insostenible. Un
dels principals factors per tal que això sigui
possible és aconseguir la conscienciació de la
població mitjançant projectes i campanyes de
sensibilització. Aquestes haurien de ser
impulsades alhora entre l’administració i la
població.
En aquest sentit, des de  VdC-CUP fa temps
que estem treballant en temes que afecten a
la nostra vila. Per a tothom és sabut el nostre
posicionament  en la problemàtica de l’Aqüífer
i La Bassa, el nostre rebuig davant el projecte
d’urbanització de la Font de la Reina i la nostra
aposta per la recuperació de la llera del riu,
entre altres.
En aquesta línia, un dels projectes en els quals
hem estat treballant durant els darrers mesos
és el de la “Ruta de les Fonts”, un projecte
que consisteix en recuperar els espais, on es
troben les fonts que envolten Capellades, tot
senyalitzant-ne els camins que les connecten
amb la intenció que la població pugui gaudir
dels espais naturals que ens queden a la vila.
Creiem que és molt important que projectes
així s’impulsin per tal de poder recuperar petits
racons de la vila i rodalies que, a poc a poc, ja
sigui per falta d’ús i/o per falta de responsabilitat
dels diferents equips de govern que han anat
passant al llarg dels anys, s’han anat deixant
perdre i a dia d’avui han caigut en l’oblit
patrimonial.  Cal tenir en compte que no totes
les fonts que han estat utilitzades per la població
capelladina formen part del terme municipal



Entre d’altres coses, intentem ser
coherents.

Avui en dia costa ser coherent amb els teus
plantejaments, però no impossible. És aquest
el nostre propòsit: ser coherents, no viure de
somriures ni frases fetes, de promeses falses
o copets a l’esquena.
No ens valen les accions espontànies i
oportunistes de molts polítics vers les nostres
problemàtiques que, amb quatre somriures i
quatre frases fetes intenten quedar bé. És difícil
comprendre les problemàtiques de la gent si
no convius amb elles o amb la gent que les
pateix. És així com la comprensió vers certs
problemes és vista per la majoria de polítics
com a realitats que els queden molt lluny. La
veritat és que la majoria d’alts càrrecs polítics
no en tenen ni idea de trens, ni d’horaris, ni
de molts altres problemes que la població ens
trobem anant a treballar o a la universitat, i és
així com aquell problema acaba essent pels
representants polítics mers actes institucionals
d’un intent  de comprensió cap a la ciutadania
o actes purament electorals. Això si, la bona
cara que no falti. Potser perquè al cap i a la fi,
la majoria de treballadors i treballadores
n’estem tant acostumats a aquestes
pantomimes que ja no ens afecten.
Vila de Capellades-CUP  treballa per poder,
entre tots i totes, millorar el nostre entorn, i
això no ens obliga a res més que a treballar
amb aquest objectiu. El nostre caràcter i les
nostres idees les trobareu impreses al
programa, però sobretot són la nostra eina
més útil.  Volem destacar -ja que potser de
vegades no ho hem fet prou- que mirem

d’assistir a aquells actes que ens representen,
que engloben problemàtiques socials, que
afecten a la gent i que respecten i defensen el
nostre país. Intentem seguir de ben a prop tot
allò que pot afectar a un veí o veïna i al mateix
temps agraïm moltíssim a totes les persones
o entitats que compten amb nosaltres per a
que siguem la seva veu a l’ajuntament. Al mateix
temps, Vila de Capellades-CUP no ens
identifiquem en actes que manifesten creences
molt personals com els religiosos, i molt menys
en actes que no ens reconeixen com a país o
que fins i tot refermen l’ocupació de la nostra
nació. Tampoc no volem ser còmplices d’aquells
actes que serveixin com a neteja de cara de
certs polítics.
Cal destacar la gran majoria d’actes que els
representants de Vila de Capellades-CUP es
veuen convidats a assistir, molts d’ells amb
discursos tendenciosos i articuladament pensats
per al benefici d’alguns o, senzillament, actes
políticament pensats per a vanagloriar el que
interessa. Tornem a insistir que la raó per la
qual varem néixer com agrupació és la de
treballar, i en aquest marc no ens deixarem
entabanar ni manipular per actes elitistes o
políticament contraris. Si cal, ens plantarem
per mostrar el nostre rebuig a tot allò que
pretengui mostrar-nos submisos, a tota una
sèrie d’actes que per molts representants
polítics que ens visitin, no representen quasi
cap dels valors que nosaltres defensem. Davant
les problemàtiques que patim a la comarca,
els representants polítics ens visiten quan tot
és una festa, o quan els hi programen a l’agenda.
Ara davant els centenars de treballadors que
han estat acomiadats, l’índex d’atur, el Pla
director, el mal transport públic que patim, les
agressions al territori, etc. Encara no ens hem
trobat amb algú que vingui a solucionar els
problemes amb els d’aquí a baix la població,
no amb el representant polític de torn o amb
els empresaris ; que ens visitin no per anar a
menjar o passejar sinó per parlar de tot això.
Nosaltres, continuem deixant clares les nostres
postures, l’objectiu no és altre que treballar
amb claredat, transparència i coherència.

"A l'atzar agraeixo tres dons: haver nascut dona,
de classe baixa i nació oprimida.

I el tèrbol atzur de ser tres voltes rebel. "
Maria Mercè Marçal
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Una vila pels vilatans i vilatanes o una vila
pels cotxes?

Des de Vila de Capellades – Candidatura d’Unitat
Popular més d’una vegada ens hem formulat aquesta
pregunta i l’hem portada a debat. En ell han sorgit molts
arguments i vies de discussió, alhora també han sorgit
varies idees que ens han ajudat a anar treballant en
diversos temes cabdals en la nostra vila. Però la resposta
a la pregunta formulada en el títol és clara i convincent
per a nosaltres: volem una vila pels vilatans i
vilatanes.

Creiem i apostem fermament per que els carrers
de la nostra vila tornin a la gent, on anar a peu sigui
preferencial sobre la resta, i després hi vagi el
desplaçament amb bicicleta o amb qualsevol altre utensili
no motoritzat.

Fa ja uns quants anys que es va produir el boom
dels vehicles motoritzats i aquest ens han anat robant
espais al vianants, abans però no costava gens moure’ns
a peu, ara sembla inviable, per no dir impossible. Nosaltres,
que hem crescut amb la dèria d’anar amb el cotxe o la
moto arreu som conscients que cal un gran esforç a
nivell “de cap” per ser capaços d’invertir la situació, però
creiem fermament que amb conscienciació i pedagogia
es pot fer.

Malgrat això, Capellades té un problema amb el
trànsit rodat i les zones d’aparcament. D’una banda hi
ha carrers de doble direcció molt estrets, aquest podrien
ser d’una així es guanyarien zones d’aparcament i una
major amplitud per tots. D’altre banda la manca
d’aparcament bé donada pel poc espai del que disposem,
però alhora d’una mala gestió o utilització dels espais
destinats a aparcar; creiem que amb una sèrie de millores
dels diversos espais d’aparcament de la vila podrien
encabir més vehicles. I per últim, creiem i apostem per
una ampliació de les zones peatonals de la vila, on l’accés
es limiti als veïns/es i a la càrrega i descarrega dels
comerços.

Des de VdC estem treballant per això, si tens
qualsevol suggeriment o idea tant sols has de posar-te
en contacte amb nosaltres a traves del correu digital
(info@viladecapellades.cat) o venint a una de les nostres
assemblees setmanals, anunciades al calendari de la web.


